
 

25. januar 2019 

 

I medfør af § 37 stk. 1 i forretningsorden for Inatsisartut fremsætter jeg følgende 

spørgsmål til Naalakkersuisut: 

 

Spørgsmål til Naalakkersuisut: 

1. Hvor mange grupper af nar- og hvidhvaler er der i Østgrønland? 

2. Hvor omfattende er undersøgelserne? 

3. Hvornår startede undersøgelserne, og hvor tit foregår de? 

4. I hvilke regioner af landet foregår undersøgelserne? 

5. Laver man undersøgelserne for at foretage mærkninger? 

6. Hvis dette ikke er tilfældet, hvordan ved man så at nogle af hvalerne er 

stationære? 

7. Har Naalakkersuisut andre oplysninger vedr. ovenstående spørgsmål? 

 

  

(Medlem af Inatsisartut Stine Egede, Inuit Ataqatigiit) 

 

Begrundelse: 

På flere områder stilles der spørgsmålstegn ved Naalakkersuisuts kvotetildelinger i Østgrønland. 

En af udmeldingerne lyder på, at nogle grupper af nar- og hvidhvaler er stationære. Derfor vil 

vi gerne have oplysninger om, hvordan og hvor tit disse undersøgelser foretages.  

Jeg ønsker at mine spørgsmål må blive besvaret indenfor 10 arbejdsdage.  

 

 


